
 

 

ПОСТОЯННА КОМИСИЯ ПО ЗДРАВЕОПАЗВАНЕ И СОЦИАЛНА ПОЛИТИКА 

П Р О Т О К О Л № 3 3  

от заседанието на Постоянната  комисия по здравеопазване и социална политика, 

проведено на 11.11.2020 г. 

Днес,  11.11.2020 г. онлайн чрез платформата WEBEX се проведе редовно 

заседание на Постоянната комисия по здравеопазване и социална политика 

Заседанието беше открито от д-р Антон Койчев, дм – председател на комисията, в  

09.00  часа. 

При направената проверка на кворума беше установено, че присъстват 9 

общински  съветници, поради което заседанието може да бъде проведено. 

Присъствали: д-р Антон Койчев, Милка Христова, проф. Асен Николов, Малина 

Едрева, д-р Веселин Милев, Албена Кръстева, Диана Тонова, Яна Тодоранова, Михаил 

Паргов. 

Председателят на комисията докладва дневния ред за заседанието. 

По предложения дневен ред бяха направени предложения за допълнение, описани в 

отделен дневен ред. 

 

Д-р Койчев предлага извънредната точка да отпадне. 

 

Членовете на комисията гласуваха предложения дневен ред, както следва: 

Общо гласували: 
в т.ч.: 9 

За 9 
Против - 
Въздържали се - 
 

СТОЛИЧНА ОБЩИНА 

СТОЛИЧЕН ОБЩИНСКИ СЪВЕТ 

1000 София, ул. Московска № 33, Тел. 93 77 591, https://council.sofia.bg/ 



Извънредната точка отпада. 

Заседанието се води от г-жа Милка Христова от т. 1 до т. 5 вкл. 

По т. 1 от дневния ред: Доклад вх.№ СОА20-МЦ29-337/4/30.10.2020 г. относно 

даване на разрешение за сключване на договор за наем на помещения, находящи 

се в сградата на „Диагностично-консултативен център V - София“ ЕООД за срок 

от 5 пет години. 

Комисията подкрепя доклада с приложения проект за решение. 
 
Общо гласували: 
в т.ч.: 9 

За 9 
Против - 
Въздържали се - 
 

Д-р А. Койчев – за 
М. Христова – за 
Проф. Асен Николов- за 
Д-р Веселин Милев – за 
Малина Едрева – за 
Михаил Паргов - за 
Яна Тодоранова - за 
Албена Кръстева – за 
Диана Тонова – за 

По т. 2 от дневния ред: Доклад вх.№ СОА20-МЦ29-427/3/02.11.2020 г. относно 

даване на съгласие „Диагностично-консултативен център XIV-София“ ЕООД да 

закупи със собствени средства дълготраен материален актив. 

 
Комисията подкрепя доклада с приложения проект за решение. 

 
 

Общо гласували: 
в т.ч.: 9 

За 9 
Против - 
Въздържали се - 
 
Д-р А. Койчев – за 
М. Христова – за 
Проф. Асен Николов- за 



Д-р Веселин Милев – за 
Малина Едрева – за 
Михаил Паргов - за 
Яна Тодоранова - за 
Албена Кръстева – за 
Диана Тонова – за 
 
 
По т. 3 от дневния ред: Доклад вх.№ СОА20-МЦ29-439/2/30.10.2020 г. относно 

даване на съгласие „Диагностично-консултативен център XXII-София“ ЕООД да 

закупи със собствени средства дълготраен материален актив – лампи за 

дезинфекция на въздуха с UVC и смяна на дограмата. 

 

Комисията подкрепя доклада с приложения проект за решение. 

 

Общо гласували: 
в т.ч.: 9 

За 9 
Против - 
Въздържали се - 
 

Д-р А. Койчев – за 
М. Христова – за 
Проф. Асен Николов- за 
Д-р Веселин Милев – за 
Малина Едрева – за 
Михаил Паргов - за 
Яна Тодоранова - за 
Албена Кръстева – за 
Диана Тонова – за 

 

По т. 4 от дневния ред: Доклад вх.№ СОА20-МЦ29-281/3/30.10.2020 г. относно 

даване на разрешение на „Медицински център XVI-София“ ЕООД – в ликвидация 

да извърши продажба на дълготрайни материални активи. 

 

Комисията подкрепя доклада с прилбжения проект за решение. 



Общо гласували: 
в т.ч.: 9 

За 9 
Против - 
Въздържали се - 
 
Д-р А. Койчев – за 
М. Христова – за 
Проф. Асен Николов- за 
Д-р Веселин Милев – за 
Малина Едрева – за 
Михаил Паргов - за 
Яна Тодоранова - за 
Албена Кръстева – за 
Диана Тонова – за 

По т. 5 от дневния ред: Доклад вх.№ СОА20-МЦ29-393/3/30.10.2020 г. относно 

отпускане на средства във връзка с приключване на процедурата по ликвидация 

на „Диагностично консултативен център X-София“ ЕООД – в ликвидация. 

Комисията подкрепя доклада с приложения проект за решение. 

Общо гласували: 
в т.ч.: 9 

За 9 
Против - 
Въздържали се - 
 

От тази точка заседанието са води от д-р Антон Койчев. 

По т. 6 от дневния ред: Писмо № СОА20-МЦ29-535/04.11.2020 г. относно 

определяне на представител в конкурсни комисии – 20.11.2020 г., 11.30 и 12.00 ч. 

Комисията определя д-р Антон Койчев 

 

Общо гласували: 
в т.ч.: 9 

За 9 
Против - 
Въздържали се - 
 



По т. 7 от дневния ред: Писмо № СОА20-МЦ29-541/05.11.2020 г. относно 

определяне на представител в конкурсна комисия – 20.11.2020 г., 11.00 ч. 

Комисията определя д-р Антон Койчев 

Общо гласували: 
в т.ч.: 9 

За 9 
Против - 
Въздържали се - 
 

 

По т. 1 доп. от дневния ред: Доклад  № СОА20-ВК66-9283/04.11.2020 г. относно 

предоставяне на целеви субсидии на общински лечебни заведения за болнична 

помощ за закупуване на медицинска апаратура за диагностика на пациенти с 

COVID-19 

Д-р Койчев – Докладът е изключително спешен, предвид ситуацията, постоянно се 

увеличава нуждата от легла за ковидни болни. Аз съм ходил във всички общински 

болници, с изключение на“Четвърта МБАЛ“.  

Д-р Барбалов представи доклада. Много важен и необходим е кугелът, когато имат 

обособени ковид-отделения, за да може на място в отделенията да правят при вужда 

снимки на пациентите. В Първа САГБАЛ също са разкрили легла за болни със 

симптоми. Вчера имаха 1 родилка със заболяване. Към тази сутрин имаме 118 човека в 

общински болници – 40 в Първа МБАЛ, 27 – Втора МБАЛ, 14 в Четварта МБАЛ и 37 в 

Пета МБАЛ. 

Д-р А. Койчев- Кугелът е много необходим и при болни, които са трудноподвижни. Те 

ще бъдат използвани и след това. 

М. Христова – Подкрепям. Кугелът може да бъде използван и за нашите домове за 

стари хора, защитените жилища, даже сме закъснели със закупуването им. 

 

Общо гласували: 
в т.ч.: 9 

За 9 
Против - 
Въздържали се - 
 
Д-р А. Койчев – за 
М. Христова – за 



Проф. Асен Николов- за 
Д-р Веселин Милев – за 
Малина Едрева – за 
Михаил Паргов - за 
Яна Тодоранова - за 
Албена Кръстева – за 
Диана Тонова – за 

По т. 8 от дневния ред: Разни. 

Д-р Койчев – Д-р Барбалов, казахте колко болни има, ако може да разширите Вашето 

експозе. 

Д-р Барбалов – Следим ежедневно данните за диагностицираните в София, за 

настанените във всички лечебни заведения. В последните дни са наблюдава едно 

стабилизиране на броя на заболелите – около 1300-1400 човека/ден. Днес предстои 

общински щаб под председателството на кмета, на който ще се обсъжда ефективността 

на въведените мерки и евентуално тяхно продължаване, защото голяма част от тях 

изтичат на 12-ти. Броят на хоспитализираните в София отбелязва не толкова 

стремителен ръст, колкото преди седмица. Хоспитализираните по наши данни се 

колебаят около 1350 +/- 20 човека, което все пак е значителна цифра. Министерството 

провежда много активна политика с всички лечебни заведения. От днес ще започнат да 

работят някои общински ДКЦ, където ще извършват медицински изследвания на хора, 

насочени от ОПЛ. Пакетът изследвания ще включва антигене тест /имаме обещание 

държавата да осигури безплатно тестовете/, кръвна картина и при веобходимост – 
рентгенова снимка. Създава се организация да се поемат тези функции. Най-голимети 

проблеми са разделянето на потоците. За целта доставяме, по искане на управителите, 

фургони, където да се работи по подобие на болниците. На други места обособяват в 

самите сгради. Целта ни е колкото може повече да се включат, с цел извършване на 

изследвания на болни пациенти, насочени от ОПЛ. 

Д-р Койчев – Вие следите всички електронни медии. Това, което столичният кмет 

анонсира, ще бъде изпълнено. Ние с д-р Барбалов сме посетили някои ДКЦ, които ще 

се включат на т.нар. първичен триаж в КОВИД-заните с цел да облекчим болниците. 

Това решение беше взето с постоянен диалог. В петък имахме среща с кмета, д-р 

Барбалов, аз с управителите на ДКЦ, обсъдихме го, дискутирахме го, те освен всичко 

друго, изготвиха и алгоритъм събразно възможностите на поверените им лечебни 

заведения, т.е дийността щебъдесистематизиран. Надяваме се на подкрепа от страна на 

Министерството. Това, което се изисква от общината, е изпълнено  на 100%. Имате 

думата за въпроси към това, което казахме и ако искате допълнителни уточнения. След 

което ще дам думата на Михаил Паргов и на проф. Цачева, които изрично заявиха 

желание в т. Разни да вземат думата и да представят някои идеи в помощ за борба с 

Ковид-пандемията. 

М. Паргов – Да ви предложя някои неща, да помислите върху тях. Едното е  да има 

единен телефон, на който гражданите да звънят. В момента имам чуството, че 



информацията е много разпиляна. Трудно е гражданите да се ориентират, ако имат 

симптоми, на кой се звъни. Другото – ако може при връчването на предписанията на 

РЗИ за изолация в домашни условия може би да се включи и армията. 

Д-р Койчев – Полицията има достатъчно ресурс да се справи. 

М. Паргов – Непрекъснато някакви хора чакат, аз например чак на десетия ден си 

получих предписанието. Също ако може да се засили контролът в градския транспорт, 
както и бутоните на светофарите да се изключат. Да се помисли за включване на 

студентите по медицина да помагат в болниците, може би срещу заплащане.   Знам, че 

от държавния бюджет ще се плащат тези 1000 лева на ОПЛ, но може би трябва да има 

някакъв критерий да не се раздават тези пари на калпак. Има много съвестни джипи-та, 

но пък получавам сигнали, че има и такива, които не отговарят на позвъняванията на 

пациентите си. Може би е добре да се помисли за някакви критерии, по които да се 

изплащат тези пари. 

Д-р Койчев – няколко неща искам да отбележа, върху това, което каза: Част от 

сфетофарните уредби са изключени. За студентите по медицина- те могат да бъдат 

включвани като помощници-болногледачи, тъй като нямат право да извършват 

манипулации. Организацията започва малко по-малко да се подобрява. Няма да се 

плаща на калпак, това не е капитация. Ти ми се обади за някаква организация, която 

предлага психологическа помощ на лекари. Предлагам госпожата, която е на линия, да 

ни представи идеята си. Аз вече съм препратил на д-р Чеуз всички координати и тази 

презентация. 

Д. Тонова – И на предходното заседание изразих своите резерви по отношение на 

масовото включване на ДКЦ в битката с Ковид. Управителите наистина са обезпокоени 

по отношение на кадрите си, и най-вече на възрастта им. От друга страна, с 

включването на ДКЦ не остана, така да се каже, чисто място, в което спокойно да се 

провежда лечение на останалите заболявания. Според мен, хората ще спрат на ходят в 

ДКЦ и за най-належащите си нужди. Защо не помислихме върху вариант да използваме 

една или две сгради в София, които да се оборудват и да се командироват лекари, макар 

и на доста по-сериозни възнаграждения, за да може да се концентрират в един-два 

пункта тези прегледи, например бившата сграда на МЦ ХVІ. Вчера там имаше опашка. 

Ако тази сграда не се използва, възможно е да се трансформира в общинско ковид-
отделение за вземане на проби. Много малко ДКЦ имат възможност да отделят два 

входа, два коридора, два рентгена. Само ДКЦ ХІІ има два рентгена. Имам предложение 

да помислим върху варианта да концентрираме общинската ковид-помощ на едно или 

две места. 

Д-р Койчев –Част от опасенията аз също ги споделях, но те се разсеяха след петъчната 

среща, за която ви разказах. Разбира се, няма да бъдат всички ДКц, а тези, които 

проявят желание и могат да създадат организация. Управителите това го анонсираха, 

съставиха алгоритъм, на много места има и входове, които досега са били заключени и 

позволяват разделяне на потоците. А това, че навсякъде ще бъде Ковид, то вече се е 



случило, тъй като ние сме в дифузно разпростарнение на пандемията. Г-н Паргов, 

имате думата. 

М. Паргов – тъй като всички знаем, че докторите на първа линия са затруднени, работят 

при тежки условия и се опасявахме, че може да се стигне до бърн-аут на лекарите, на 

медицинските лица, затова пътрсихме дали има някъде, където да се предлага помощ от 

психотерапевти. Свързах се с Яна Монева, тя е юнгеански психотерапевт, междинно 

сертифициран, рутер към международната асоциация AIIP, завършила е клинична 

психология в Софийския университет, от 2000 година работи като психотерапевт на 

частна практика и води лекции към Програмата за психотерапевти към бъгарското 

общество по аналитична психология „Карл Густав Юнг“. Огромни благодарност икъм 

нея, предприели са действия, както е видно от презентацията. 

Я. Монева – Това, което ние предлагаме, ние сме го измислили, по матрица на нашите 

италиански колеги. Стъпихме върху него още първия път, когато беше локдауна и 

когато ни затвориха. Тогава нямаше много обаждания. Епидамията не беше в това 

количество, като сега. Ние предлагаме проект, който е за лекари, нарекли сме го 

„Грижа за тях“. Той е абсолютно безплатен. Ние сме 16 човека аналитици-терапевти, 

които сме опитни да предложим квалифицирана помощ лекарите да могат да 

управляват стреса си и срещата със смъртта, която непрестанно им се случва. Както 

знаете, по време на епидемии тревогата става по-голяма и те действително прегарят. 

Това, което предлагаме, е един и-мейл, на който всеки може да си запише желание да 

има такав терапевтична среща. Той като напише и.мейл, аз веднага ще го разпределя 

към съответния човек, ще му дам телефона, те се свързват помежду си, могат да си 

организират пет разговора. Защо пет? Защото обичайно за пет срещи има терапевтичен 

ефект, това е кризисна интервенция, това е опит да го „събереш“ човека, за да може да 

си върши работата. Ако обаче има много заявки, вече ще ви кажа и тогава ще имаме 

нужда от телефон или от някакви други неща, за други хора можем да се обърнем към 

Дружеството за колеги от другите школи. Нямаме идея как да го радпространим, ако 

вие знаете как, ще ви бъдем много благодарни.  

Д-р Койчев – Много е полезно това, което предлагате. Ще намерим начин да помогнем 

на колегите, ако се налага чисто психологическа помощ. Аз самият работя такава 

специалност и знам какво е „бърн-аут“ синдром. 

Д-р Барбалов – Това е една прекрасна идея и през дирекцията ще разпространим 

контактната информация до болниците и до ДКЦ, които се включват. Хората работят 

под голям стрес и всякаква помощ ще им е от полза. 

А. Кръстева – Като практикуващ психолог благодаря на колегите и за тази отзивчивост, 

която предлагат. Изключително е за медицински персонал. Надявам се, че ще бъдат 

включени и други немедицински лица като санитари, доброволци. 

Я. Монева – Медицинският персонал включва и хората, които са санитари, и 

медицинските сестри. 



Проф. Николов – Изключително добра идея, точна, така трябва да бъде. Категорично я 

подкрепям. Имам само един въпрос: Как ще стане така, че да не се включат хора, които 

не са медицински персонал и да утежнят системата? Още отсега е хубаво да има 

възможност за телефонен разговор, защото не съм сигурен, че с писане на и-мейл може 

да се осъществи изцяло тази така желана помощ. 

Я. Монева – Нямахме ресурс да вземем някакъв телефон и да го сложим. Ако аз 
непрестанно вдигам телефона, няма да мога да работя с моите пациенти. Но аз съм 

непрестанно онлайн и мога веднага да пратя телефон на колега и той да се обади. Аз ще 

разменям телефони. Ако вие имате по-добра идея, можем да го направим. 

М. Паргов – Координацията за започване на сеансите е първоначално по и.мейл. След 

това те не са по мейл самите терапии. 

Я. Монева – Точно така, терапията е или по телефон-разговор 45 минути, или по вайбър 

с видео, по Скайп, по всякаква възможна платформа. 

Д-р Койчев – Може проф. Николов имаше предвид някои по-спешни случаи на бърн-
аут синдром и изискват много бърза реакция. 

Проф. Николов – Аз съм доволен от този отговор. Като тръгне, то ще си покаже. 

Д-р Койчев – Сега давам думата на проф. Цачева. 

Проф. Цачева – Напълно в синхрон с това, което чухме досега, са двете становища, 

които вчера са входирани в Столична община. Едното е от сдружението на студентите-
медици, които много ясно и стройно, структурирано са представили това, което 

предлагат на национално и на столично ниво. Другото становище е от сдружението за 

лечение на Ковид-19 с рековалесцентна плазма, което също според мен е много добро, 

тъй като и нашата федерация по обществено здраве изцяло подкрепя и двете 

становища. Молбата ми е да бъдат разгледани както в комисията, така в Щаба, за да 

може в кратко време да се запознаете с предложения, които са близки, но и липсващи 

досега в организацията и комуникацията на тази наша обща борба. 

Д-р Койчев – За съм се запознал с тях. Съгласен с Вашата оценка. Д-р Барбалов ни 

слуша. 

М. Христова – Реплика по повод на казаното от проф. Цачева – също съм запозната със 

сдружението на студентите-медици, те осъществиха среща и с част от нас. Искам да 

кажа, че там се дава отговор на голяма част от въпроса, поставен от Михаил Паргов 

относно участието на студентите последни години и стажантите. Имат много интересни 

предложения. Действително някои от тях се нуждаят от промяна в нормативната 

уредба, но биха могли да бъдат реализирани и без такава промяна. Би било много 

добре, ако днес техните предложения се разгледат на Щаб и се придвижат съответно и 

до Народното събрание, и до министъра на здравеопазването, тъй като те могат да 

помогнат при решаването на кадровия проблем, който е според мен, най-сериозен. 



Д-р койчев – Други предложения? 

Д. Тонова – След като станат ясни до края на седмицата ДКЦ, които ще оказват Ковид-
помощ, да качим тази информация на сайта на Столична община. 

Д-р Койчев – Изключително адекватно предложение. Може би утре сутринта ще трябва 

да проведем извънредно заседание.  

  

Поради изчерпване на дневния ред д-р Койчев закри заседанието в 10.00 часа. 

Протоколът е изготвен на 12.11.2020 г. 
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